
همه چيز آرام به نظر مي رس�د اما اين ش�ايد 
آرامش قب�ل از طوفان باش�د. چراكه اوضاع 
آنقدرها هم كه به نظر مي رسد مساعد نيست. 
نه چ�ون در تمري�ن دو بازيكن ب�ه جان هم 
مي افتن�د و براي آنك�ه عبرتي ش�وند براي 
سايرين راهي كميته انضباطي مي شوند يا چون 
مسلمان و خليل زاده با كارت زردي كه مقابل 
نفت گرفته اند در بازي با سياه جامگان غايبند. 
 مسئله جدي تر از اين حرف هاست و به نيمكت 
پرسپوليس برمي گردد. به امروز فردا كردن هاي 
برانكو براي تمديد قرارداد و ماجراي تمام نشدني 

طارمي كه رفتنش هم داستان دارد.
  چرا برانكو تمديد نمي كند؟

برانكو حرف رفتن را پيش نكشيده. اتفاقاً بارها هم 
گفته از كار كردن در پرس��پوليس راضي است و 
مشكلي بابت تمديد قرارداد ندارد و مانده ريز نكاتي 
كه بايد در خصوص آن با باش��گاه به توافق برسد. 
نظر مسئولان باش��گاه نيز كاملًا مشخص است. 

قهرماني در ليگ، نايب قهرماني تنها با تفاضل گل 
كمتر، رسيدن به نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا و 
صدرنشيني مقتدرانه در فصل جاري و محبوبيت 
بين هواداران به دليل موفقيت هاي پرتعداد و نظم و 
ديسيپلين خاص دلايل خوبي است تا پرسپوليس 
به تمديد قرارداد اين مربي كروات اصرار داش��ته 
باشند. اما امروز و فردا كردن ها و به درازا كشيدن 
روند تمديد قرارداد برانكو، مربي اي كه مرتبه هاي 
قبل بي هيچ ترديدي پاي برگه تمديد قراردادش 
را امضا كرده بود، نگراني هاي زيادي را ايجاد كرده. 
خصوصاً كه زلاتكو، مربي سرخپوشان كه به جاي 
چوك به كادر فني اين تيم اضافه شده نيز دليل 
عقد قرارداد چهار ماهه اش با پرسپوليس )تا پايان 
فصل جاري( را مشخص نبودن وضعيت برادرش 

در اين تيم اعلام كرده. 
گرشاسبي، سرپرست پرس��پوليس قبل از آنكه 
براي حل مشكل طارمي راهي تركيه شود، گفته 
بود كه قرارداد برانكو طي روزه��اي آينده امضا 

مي شود اما گويا مهم ترين مشكل در راه تمديد 
قرارداد سرمربي پرسپوليس كه به مسائل مالي 
ارتباط دارد، همچنان به قوت خود باقي اس��ت 
كه برانكو حاضر به امضاي آن نشده. مرد كروات 
نيمكت پرسپوليس از همان ابتدا هم گفته بود كه 
بايد مطالبات قبلي او پرداخت شود. اين خواسته 
او البته شامل ساير نفرات تيم و حتي بازيكنان هم 
مي شد كه البته مطالبات دستيارانش تسويه شده 
اما بايد ديد ديگر خواسته هاي مالي برانكو فراهم 
مي شود تا او بعد از اين امروز و فردا كردن هايش 
پاي قراردادش با پرس��پوليس را بار ديگر امضا 
كند؟ يا اين داستان سر دراز دارد. داستان مردي 
كه آخر هفته قبل و قبل تر را وعده داده بود براي 
تمديد قرارداد ش اما هر دو زمان وعده داده شده 
هم گذشت و قراردادي امضا نش��د. شايد چون 
همانطور كه گفته مي شود او هنوز نيم نگاهي به 
نيمكت تيم ملي ايران و نشستن به جاي كرش را 
دارد يا نگران محروميت سرخپوشان از دو پنجره 

نقل و انتقالات است كه كار تمديد قراردادش را 
مدام به فردا موكول مي كند. 

  طارمي در ويترين پرسپوليس
دغدغه هاي پرسپوليس اما تنها به تمديد قرارداد 
برانكو و آينده مبهم كادر فني اين تيم برنمي گردد. 
ماجراي طارمي، آق��اي گل دو فصل رقابت هاي 
ليگ ايران نيز از جمله چالش ه��اي اين روزهاي 
پرس��پوليس اس��ت. مهاجمي كه باوج��ود تمام 
ضربه هاي مالي و غيرمالي كه به پرس��پوليس روا 
داشته، به جاي ماندن و ياري رساندن به تيمي كه 
حالا حالا ها بايد تاوان اش��تباهات او را بدهد، ساز 
جدايي كوك كرده و كتباً به باشگاه اعلام كرده كه 
مي خواهد برود و حتي صحبت هاي برانكو و پيرواني 
هم نتوانست چاره ساز شود تا تصميم پرسپوليس 
براي فروش اين مهاجم س��ركش جدي شود. به 
طوري كه گرشاسبي گفت نمي توان به زور بازيكني 
را نگه داش��ت و برانكو هم از جدي بودن تصميم 
مهاجم تيمش براي رفتن گفت تا اولين پيشنهاد 
براي طارمي كه از س��وي الغرافه مطرح ش��د، به 
صورت جدي بررسي شود. پيشنهادي دلاري بابت 
رضايت نامه طارمي و 400هزار دلاري براي خود 
اين بازيكن. درهمين راستا، روزنامه استاد الدوحه 
كه اخبار موثق فوتبال قطر را پوش��ش مي دهد از 
اين انتقال به طور قطعي پرده برداشت و نوشت كه 
الغرافه بعد از وسلي اشنايدر، در پي خريد طارمي 
است و در صفحه ايسنتاگرام خود نيز نوشت طارمي 

در يك قدمي الغرافه قرار دارد. 
شبكه الكأس قطر هم ادعا كرد مهاجم پرسپوليس 
امروز راه��ي قطر مي ش��ود و از طارمي به عنوان 
دومين خريد زمستاني الغرافه نام برد. اين شبكه 
همچنين در حساب توئيتري خود تحت عنوان 
خبري فوري و اختصاص��ي اعلام كرد كه الغرافه 
به جذب طارمي خيلي نزديك ش��ده و ادعا كرد 
كه انتقال مهاجم سرخپوشان به الغرافه در همين 
مدت كوتاه نهايي خواهد ش��د. البته در روزهاي 
اخير نام هايي مثل س��ايبو از ام صلال و فرناندو، 
مهاجم برزيلي فنرباغچه در ليست خريد الغرافه 
به چش��م خورده و روزنامه الراية مدعي شده در 
صورت جدايي لوئيس خيمن��ز، از بين طارمي و 
حسين علي السعيدي عراقي يك نفر جايگزين 
او خواهد ش��د كه احتمال پيوس��تن طارمي به 
الغرافه بيش��تر از بازيكن عراقي است و احتمالا 
ش��ماره 10 بعدي الغرافه طارمي خواهد بود. اما 
بايد ديد تصميم نهايي پرسپوليس چه خواهد بود. 
آنهم اين روزها كه گفته مي ش��ود برخي دلال ها 
وعده پيشنهادهايي به مراتب بهتر را به گرشاسبي 
داده و او را وسوسه كردند كه با گذاشتن طارمي 
در ويترين پرسپوليس اندكي دست نگه دارد تا 
شايد پول بيشتري بابت فروش اين بازيكن عايد 

سرخپوشان شود.

اين محروميت حق من نيست
س��رور جباروف حت��ي تص��ورش را هم 
نمي كرد كه بعد از بازگشت از تعطيلات با 
محروميتي يك ماهه روبه رو شود. هافبك 
ازبكستاني استقلال البته اين محروميت را 
حاصل حرف هاي انتقادآميز برانكو مي داند 
و مي گويد: »اين حكم باوركردني نيست. 
من اصلًا ضربه اي نزدم، ش��نيده ام سرمربي پرسپوليس به محروم 
نشدن من اعتراض كرده و فكر مي كنم كه محروميت من به خاطر 
اين فشارها بوده است، اصلاً انتظار نداشتم كميته انضباطي به خاطر 
اظهارات سرمربي پرسپوليس من را محروم كند، اميدوارم اين حكم 
لغو شود چون اين محروميت حق من نيست، اصلاً در شخصيت من 
نيست كه بخواهم بازيكني را از عمد بزنم. در طول عمر فوتبالم چنين 

كاري نكرده ام چون به سلامت بازيكن حريف اهميت مي دهم.«

فدراسيون جهاني: هاشمی رئيس است
فدراس��يون جهاني تيراندازي آب پاكي 
را روي دس��ت وزارت ورزش و كميت��ه 
ملي المپيك ريخت. فدراسيون جهاني 
تيران��دازي طي نام��ه  اي اع��لام كرده 
است كه هيچ درخواس��ت و نامه اي را با 
امضای دادگر به عنوان رئيس فدراسيون 
تيراندازي ايران را به رسميت نمي شناسد. مهدي هاشمي رئيس 
قبلي فدراس��يون تيراندازي گفت: »فدراس��يون جهاني به عدم 
پاسخگويي صريح و دقيق ايران به مسائل پيش آمده اعتراض كرده 
است، آنها مي خواهند از آب گل آلود ماهي بگيرند و اين يك تهديد 
جدي اس��ت كه تمام ورزش كش��ور را با خطر محروميت روبه رو 
مي كند، آنها مي گويند چگونه است در ايران رأي دادگاهي صادر 

مي شود اما وزارت ورزش به آن اهميت نمي دهد.«

فيليپه كوتينيو رسماً بارسايي شد
ستاره برزيلي جانشين ستاره برزيلي!

ه�دف ب�زرگ بارس�ا بالاخ�ره صي�د ش�د، ه�واداران كاتالان ها 
كه با از دس�ت رفتن نيمار و رفتن ش�ماره 10 تيمش�ان ب�ه پاريس 
ش�مارش معكوس را براي رونمايي از جانش�ين اين مهاجم برزيلي 
آغاز كرده بودن�د، حالا با ج�ذب فيليپه كوتيني�و از ليورپول، يك 
س�تاره ديگر را در تركيب تيم آبي و اناري پوششان مي بينند، يك 
س�تاره بزرگ كه جانش�ين يك س�تاره برزيلي ديگر ش�ده است. 
مدت ها بود هافبك برزيلي ليورپول در تيررس بارسلونا قرار گرفته بود، 
هافبكي كه با درخش��ش فوق العاده اش در آنفيلد نامش را س��ر زبان ها 
انداخته، فيليپه كوتينيو هدف اصلي مديران بارسا براي جانشيني نيمار به 
شمار مي رفت، تابستان 2017 در حالي گذشت كه مديران بارسا و ليورپول 
به توافق نرسيدند تا تلاش كاتالان ها با شروع فصل نقل و انتقالات زمستاني 
دوباره به جريان بيفتد، تلاشي كه سرانجام شنبه شب نتيجه داد و باشگاه 
بارسا رسماً جذب كوتينيو را اعلام كرد، آن هم با يك قرارداد فوق العاده 
س��نگين كه اين هافبك برزيلي را تبديل به دومين بازيكن گران قيمت 
جهان بدل كرد. بارسا براي اين جا به جايي 1۶0 ميليون يورو )40 ميليون 
متغير( هزينه كرد تا كوتينيو گرانترين بازيكن تاريخ باشگاه شود. علاوه 
بر اين هافبك برزيلي گران ترين بازيكن در تاريخ اسپانيا نيز شد. به اين 
ترتيب عثمان دمبله كه در تابستان گذشته با بارسلونا قرارداد امضا كرده 
بود دومين بازيكن گران قيمت اين تيم شد. باشگاه براي او 10۵ ميليون 

يورو )40 ميليون متغير( هزينه كرده بود. 
   نفس راحت مدير بارسا

فيليپه كوتينيو به شهري رفت كه پيش از اين با حضور در اسپانيول به خوبي 
آن را مي شناخت و با باشگاهي قرارداد امضا كرد كه برزيلي هاي زيادي در آن 
پا به توپ بودند. در طول 120 سال ۳0 بازيكن برزيلي براي آبي اناري ها بازي 
كرده اند. پيش از اين روماريو، ريوالدو، رونالدو، رونالدينيو، آلوس و نيمار هم از 
جمله چهره هاي مشهور برزيلي در دو دهه گذشته بوده اند. او جانشين يك 
برزيلي ديگر شده است تا آمار برزيلي هاي بارسا دوباره بالا برود. بعد از جدايي 
نيمار كادر مديريتي اين تيم از جمله جوزپ بارتومئو به شدت تحت فشار 
انتقادات هواداران اين تيم بودند. اگرچه جذب عثمان دمبله در تابستان تا 
حدي از اين فشارها كاست، اما اين نتايج فوق العاده تيم والورده بود كه باعث 
سكوت هواداران اين تيم شده بود و اگر روزي اين روند تغيير مي كرد، باز هم 
بارتومئو متهم رديف اول مي شد. اما حالا و با جذب كوتينيو، صندلي بارتومئو 

حداقل تا مدت مديدي حفظ خواهد شد. 
   گران ترين خريد تاريخ لاليگا

 با جذب فيليپه كوتينيو با 1۶0 ميليون يورو، بارسا ركورد خريدهاي رئال 
مادريد با فلورنتينو پرز را شكست. آبي اناري ها در حالي كوتينيو را با 120 + 
40 ميليون يورو به خدمت گرفتند كه توانستند ركورد جذب بازيكن در يك 
فصل را به نام خود ثبت كنند. در حقيقت بارسا در اين فصل ۳12/۵ ميليون 
يورو براي خريد بازيكن هزينه كرد و ركورد 2۵7/4 ميليون يورويي رئال را 
كه در سال 2009 توس��ط فلورنتينو پرز براي جذب رونالدو، كاكا، آلونسو 
و... هزينه شده بود شكست. بارسلونا در فصل جاري هم بيشتر از تيم هاي 
منچسترسيتي و پاري سن ژرمن خرج كرده است كه به ترتيب 249/۳ ميليون 
يورو و 2۳8 ميليون يورو صرف خريد بازيكنان جديد كرده اند. نيمار و كوتينيو 
به عنوان دو برزيلي نخستين و دومين بازيكنان گران قيمت دنياي فوتبال نيز 
هستند. اولي تابستان با 198 ميليون پوند از بارسلونا به پاري سن ژرمن رفت 

و دومي با 14۵ ميليون پوند از ليورپول راهي بارسلونا شد. 
   ليورپول پول كوتينيو را چه كار مي كند؟

يورگن كلوپ در حالي ستاره تيمش را از دست داده كه او مدعي است هر 
كاري براي ماندن ستاره برزيلي شان در آنفيلد انجام داده اند: » مي توانم به 
هواداران ليورپول بگويم كه ما به عنوان يك باشگاه، هر كاري مي توانستيم 
انجام داديم تا فيليپ را به ماندن در باشگاه ليورپول ترغيب كنيم؛ اما او 
100 درصد اطمينان داشت كه آينده خودش و خانواده اش در بارسلونا 
رقم خواهد خورد. اين روي��اي او بود و من اكنون معتق��دم كه ما كاري 

نمي توانستيم انجام بدهيم كه نظر او تغيير كند.«
ليورپول قصد دارد در ازای فروش كوتينيو به بارسلونا، نقاط ضعف خود در 
بخش هاي مختلف را كاهش دهد. مرسي سايدي ها در فصول اخير در بخش 
هجومي عملكرد فوق العاده اي داشته اند اما به علت دريافت گل هاي بعضاً 
عجيب، در رسيدن به رتبه هاي بالاي جدول ناكام مانده و توفيق بزرگي 
را به دس��ت نياورده اند. بعد از جذب فن دايك به عنوان گران ترين مدافع 
تاريخ فوتبال، اينديپندنت ادعا كرد كه ليورپول قصد دارد با پول كلاني كه 
از فروش كوتينيو به دست خواهد آورد، براي جذب يان اوبلاك سنگربان 
آماده و اسلوانيايي اتلتيكومادريد وارد عمل شود. بند آزادسازي اوبلاك 100 
ميليون يورو است و با توجه به فروش حداقل 1۶0 ميليون يورويي كوتينيو، 

ليورپول مشكلي براي خريد سنگربان اتلتيكومادريد نخواهد داشت. 

ورزش، حامي توليد ملي 
حمايت از توليد ملي آرزويي است كه بسياري از توليدكنندگان وطني در 
حسرت اتكا به آن مانده اند و متأسفانه ورزش نيز تا به امروز نتوانسته وظيفه 
خود را در اين زمينه انجام دهد. با اين وجود صحبت هاي پولادگر اميدها را 

به استفاده از توليدات ملي در حوزه ورزش زنده نگه داشت. 
حمايت از توليد ملي وظيفه اي است كه هر ايراني در قبال آن مسئول است. 
هر يك از افراد جامعه در صورتي كه به انجام اين وظيفه خطير واقف باشد و 
مسئوليتش را به درستي و به موقع انجام دهد توليدكنندگان داخلي به ادامه 
فعاليت هاي خود اميدوار مي شوند. در حالي كه ورزش قهرماني و حرفه اي 
دايره گسترده اي دارد و اين دوره زمانه همه روي درآمدزايي آن حساب 
باز مي كنند مسئولان و مديران ما اهميتي به اين مقوله مهم نمي دهند. 
حمايت از توليد ملي موضوعي است كه موكداً از سوي مقام معظم رهبري 
مطرح مي شود و ساير مسئولان كش��ور نيز در ظاهر بر اين تأكيد صحه 
مي گذارند. اما در عمل شاهد بي تفاوتي نسبت به توليد كنندگان ايراني و 

تنها گذاشتن آنها با مشكلات شديد اقتصادي هستيم. 
متأسفانه اين بي تفاوتي در ورزش ايران نيز كاملاً مشهود است. در شرايطي 
مي توانيم به توليد كننده ايراني فرصت دهيم اما مديران ورزش ترجيح 
مي دهند با هزينه هايي به مراتب س��نگين تر از توليدات بنجل خارجي 
استفاده كنند! در اين وانفسا تكواندو حمايت از هموطنان توليد كننده 
را بر رسيدن به مقاصد اقتصادي ترجيح داده است. رئيس كهنه كار اين 
فدراسيون اس��تفاده از هوگو، جوراب الكترونيكي، كلاه و سيستم هاي 
داوري ساخت داخل را در دس��تور كار قرار داده اس��ت. به نظر مي رسد 
پولادگر برخلاف برخي رؤساي فدراس��يون ديگر شعار حمايت از توليد 
داخلي را به مرحله عمل رس��انده و در تمامي مسابقات ليگ و قهرماني 
كشور از تجهيزات ساخت داخل استفاده مي شود. توجه به اين مقوله در 
واقع پايبند بودن به اقتصاد مقاومتي است كه بسياري از آن به سود خود 
بهره مي برند. پس از انقلاب اسلامي صنعت كش��ورمان نيز دستخوش 
تغييرات زيادي شد تا جايي كه حالا توليد كنندگان وطني در بخش هاي 
مختلف توان رقابت با توليدات خارجي را دارند. پيشرفت در حوزه توليد 
كالا و البسه ورزشي نيز قابل توجه است و برندهاي ايراني حرف هاي زيادي 
براي گفتن دارند. با اين وجود در يك دهه اخير و تنها در رش��ته فوتبال 
برندهاي دست چندم خارجي به لطف س��وءمديريت هاي تمام نشدني 
و زد و بندهاي فراوان البس��ه نامرغوب و بنجل خود را به خورد تيم هاي 
كشورمان داده اند. در صورتي كه با اندكي جست وجو در خيابان منيريه 
تهران يا حتي جست وجو در اينترنت برندهاي مرغوب داخلي در دسترس 
هستند، با كيفيتي قابل قبول و حداقل بهتر از برندهاي چيني. از سوي 
ديگر اينكه اعتماد به توليدات داخلي از هزينه هاي اضافي و خروج بي رويه 
ارز از كشور جلوگيري مي كند. ضمن اينكه از قراردادهاي تركمانچايي كه 
بارها فدراسيون فوتبال با برندهاي خارجي عقد كرده و نتيجه اي جز دادن 
غرامت هاي سنگين نداشته رها خواهيم شد. قرارداد با آديداس جديدترين 
موردي است كه مي توان به آن اشاره كرد؛ ايران تنها تيم جام جهاني است 
كه بابت پوشيدن لباس هاي اين برند شناخته شده نه تنها پولي دريافت 

نمي كند بلكه بايد هزينه زيادي نيز متحمل شود!
با اين اوصاف چطور مي توانيم از توليدكننده ايراني انتظار پيش��رفت و 
رقابت با توليدات خارجي را داشت؟ توليد كننده اي كه حتي از حمايت 
هموطنانش نيز محروم اس��ت و از فرداي خود بي خبر. در صورتي كه با 
اندكي مديريت مي توان در ورزش فضايي رقابتي براي محصولات وطني 
مهيا ساخت؛ فضايي كه به شركت هاي ايراني فرصت عرض اندام مي دهد 
و آنها را براي رقابت هرچه بيشتر با برندهاي شناخته شده جهاني تشويق 
مي كند. حمايت از توليد داخلي راه دوري نمي رود و ثمره آن در اقتصاد 
كشور ديده خواهد شد. فدراسيون هاي ديگر و ساير مديران مي توانند از 
تجربه موفق تكواندو استفاده كنند و آنها نيز به مسئوليت شان در قبال 

توليدات ملي پايبند باشند. 

 مهرام، پتروشيمي، شهرداري و نفت 
در يك قدمي نيمه نهايي 

تيم هاي مدعي ليگ برتر بسكتبال ديدارهاي دوم خود در مرحله پلي آف 
را با پيروزي پشت سرگذاشتند. در يكي از حساس ترين ديدارها مهرام در 
تالار بسكتبال آزادي 7۵ بر ۶۶ براي دومين بار دانشگاه آزاد را شكست داد تا 
شاگردان مصطفي هاشمي در يك قدمي صعود قرار بگيرند. سرمربي مهرام 
پس از پايان اين ديدار ابراز اميدواري كرد در بازي س��وم نيز شاگردانش 
بدرخشند: » در تمام دقايق بازي تحت فشار بوديم ولي خوشبختانه در 
نهايت پيروزي نصيب مهرام شد. هيچ چيز تمام شده نيست و هيچ وقت 
تيمم را از پيش برنده نمي دانم. بدون شك ديداري سخت در انتظار ماست 
و بايد براي شكست دانشگاه تمركز كنيم. هر احتمالي وجود دارد. براي من 

مهم تلاش بازيكنان است و برد و باخت در درجه دوم قرار دارد.«
فرزاد كوهيان سرمربي دانشگاه نيز از عملكرد بازيكنانش ابراز رضايت كرد: 
»شكست در پلي آف هميشه وجود دارد و سه پيروزي بايد به دست بيايد تا 
تكليف تيم صعود كننده مشخص شود. اميدوارم هر تيمي كه شايسته است 
به مرحله بعد صعود كند. معتقدم عملكرد بازيكنانم خوب بوده و زحمت 
زيادي كشيدند. در برخي صحنه ها نيز بخت با تيم مان يار نبود و توپ هايمان 
در لحظات حساس گل نشد. در بازي دوم مهرام شروعي خوب و طوفاني 
داشت و همين مسئله در ادامه نيز تأثيرگذار بود. متأسفانه نتوانستيم بازيكن 
خارجي به خدمت بگيريم و از همين بابت نيز متضرر شده ايم. البته تلاش مان 
را كرديم ولي موفق به جذب بازيكن خارجي نشديم. بازي بسيار سنگيني را 
پشت سرگذاشتيم و به ويژه كه بازيكنان مان در بازي اول نيز فشار زيادي را 
تحمل كردند. در برخي صحنه ها نيز اشتباهاتي داشتيم و فرصتي به مهرام 
داديم. از طرفي عرفان نساج پور نيز آسيب ديده است و نتوانست در بازي دوم 
به ميدان برود. علاوه بر اين تعداد بازيكنان مان بسيار كمتر از تيم مهرام است 

و از اين بابت نيز با مشكلاتي مواجه هستيم.«
در ساير ديدارها پتروشيمي 8۳ بر ۵7 شهرداري گرگان را برد، شهرداري تبريز 
89 بر 72 يس آل را از پيش رو برداشت و نفت آبادان نيز 78 بر ۶0 از سد نيروي 

زميني گذشت. ديدارهاي سوم پلي آف روز پنج شنبه برگزار مي شود.

تختي را مردمي بودن ماندگار كرد
راز مان��دگاري جه��ان پهل��وان تختي را 
بايد در خصوصيات اخلاق��ي و اجتماعي 
وي جس��ت وجو ك��رد ك��ه او را از س��اير 
هم دوره هايش جدا مي كرد. تختي، پهلواني 
به معناي واقعي و جوانمرد بود كه با مردم 
زندگي مي كرد و خودش را از جامعه جدا 
نكرد. نمونه بارز آن جمع آوري كمك تختي 
براي زلزله زدگان بوئي��ن زهرا بود، طوري 
كه در بوئين زهرا به نيكي از جهان پهلوان 
تختي ياد مي كنند و مردم اين شهر هر سال ياد تختي را به دليل جوانمردي 
وي با برگزاري مراسمي زنده نگه مي دارند. يكي از نكات بارز تختي نحوه 
كمك كردنش به محرومان بود كه آن را در بوق و كرنا نمي كرد، اين در حالي 
است كه امروزه كساني هستند كه عمل هاي خيرخواهانه را با قصد و نيت 
رسيدن به منافع شخصي شان انجام مي دهند، نمونه آن را در زلزله سرپل 
ذهاب ديديم كه برخي ورزشي ها كه كمك مي كردند، لحظه به لحظه از 
اين اقدامشان تصاويري را در شبكه هاي اجتماعي منتشر مي كردند. در 
صورتي كه اخلاق و منش تختي هيچ گاه اينطور نبود و در كمك كردن به 
افتادگان چنين اهدافي نداشت. تختي هيچ گاه كاري نكرد كه از آن چهره 
مردمي خارج شود، حضور در تبليغات را قبول نمي كرد، در حالي كه برخي 
از هم دوره هاي وي نماينده شدند يا به بازيگري رو آوردند. تختي اما فقط 
با مردم بود. سال ها بايد طول بكشد تا چهره اي مانند تختي بيايد. خيلي ها 
البته با تظاهر به دنبال اين بودند كه لقب جهان پهلوان را يدك بكش��ند 
اما چون خودشان را از مردم جدا كرده بودند، محو شدند. هر چند تكرار 
تختي ها و پورياي ولي ها كه در تاريخ ماندگار هستند بعيد است اما حداقل 
جوانان ورزشكار ما بايد از نظر اخلاقي سعي كنند، راه تختي را بروند. البته 
اين بدان معني نيست كه الان اخلاق ندارند اما مي شود با استفاده از رسانه ها 
و كار فرهنگي الگوهايي مانند تختي را تبليغ كرد تا جامعه جوان ورزش با 

استفاده از اين الگو بتواند به ايده آل هاي اخلاقي نزديك تر شود. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

سعید احمديان

شیوا نوروزي

جاي خالي 50 ساله!
پنج دهه از درگذشت پهلوان ورزش ايران مي گذرد اما هنوز هم نام و آوازه 
او در بين مردم ايران كمرنگ نش��ده است. در سالروز فوت جهان پهلوان 
تختي مراسم بزرگداشت او در ابن بابويه برگزار شد، مراسمي كه با استقبال 
مردم و چهره هاي ورزش��ي و حتي هنري همراه بود. با اينكه بسياري از 
جمله نسل جوان تختي را نديده اند اما اين روزها جاي خالي پهلوان بيش 
از هميشه احساس مي شود. هر چه زمان مي گذرد و اتفاقات تازه در ورزش 
ايران مي افتد بيشتر خلأ نبودن تختي و پهلواناني از جنس او در ورزش مان 
به چشم مي آيد. اگرچه ما خاطره اي از پهلوان اسطوره اي مان نداريم اما 

خاطرات قديمی ها و همدوره ای های او هنوز زنده است.

ابراهيم جوادي

پيشكسوت كشتي

المپيك 201۶ ريو كابوسي شد براي نابغه     كشتي
كش��تي فرنگ��ي اي��ران، هن��وز ه��م 
علاقه مندان به كشتي تصوير غم انگيز حميد سوريان پس از شكست را 
به خاطر دارند، او كه به ريو رفته بود تا با تكرار افتخارآفريني لندن 2012 
جاودانه شود باخت تا بلافاصله حرف از خداحافظي بزند، وداعي كه تا 
امروز قطعي نشده و حالا شايد با بازگشتي دوباره همراه باشد.  سوريان 
مي گويد: »مديون كشتي هستم و سال هايي كه سپري شد نيز معطوف 
به آن بوده است. هيچ وقت نمي توانم جداي از كشتي زندگي كنم، حالا 

هم جدا از ورزش نيستم و اگر روزي احساس كنم كه مي توانم مفيد باشم 
قطعاً به فضاي كشتي بازمي گردم.« نابغه كشتي فرنگي جهان ادامه داد: 
»روزهاي تلخ و ش��يرين زيادي را تجربه كرده ام، جداش��دن از دنياي 
قهرماني قطعاً سخت است و كنار آمدن با اين فضا مستلزم زمان است، 
اميدوارم بتوانم هر چه زودتر خط مشي خوبي را براي خودم تعريف كنم 
و بتوانم به يك جمع بندي كلي براي جداش��دن يا بازگشت به ورزش 
قهرماني بگيرم.نمي خواهم به گذشته فكر كنم از مردم مي خواهم دعا 

كنند تا اگر قرار شد بازگردم فرزند خوب و خلفي براي كشورم باشم.« 

سوريان: جدايي از دنياي قهرماني سخت است

داستان بي پايان طارمي و برانكو
پرسپوليس و آينده مبهم 2 قرارداد مهم

دنيا حيدري
   گزارش

شجاعي باز هم عذرخواهي نكرد!
پنج ماه بعد از بازي در تركيب پانيونيوس 
مقابل نماينده رژيم صهيونيستي بالاخره 
مسعود شجاعي لب به س��خن گشود و از 
ش��رايط خاص آن بازي و مجبور شدن از 
سوي مسئولان باشگاه گفت اما جالب اينكه 
باز هم حاضر نشد به خاطر حضور در اين 
بازي عذرخواهي كند. شجاعي كه پيداست خيلي مشتاق است تا در 
تركيب تيم ملي در جام جهاني حضور داشته باشد، گفت: »مجبورمان 
كردند بازي كنيم، سرمربي گفت كه اگر بازي نكنيد عواقب بدي در 
انتظارتان است. خيلي سعي كردم با ايران تماس بگيرم و فدراسيون 
را در جريان بگذارم اما موفق نشدم!« حرف هاي شجاعي با روزنامه 
اسپانيايي ال پاييس در حالي منتشر شده كه بعد از اين اتفاق او حتي 

حاضر نشد به درخواست كرش  بابت اين حركت عذرخواهي كند. 

امين جلالی | ايرنا

خسروي وفا: به نفع صالحی كناره گيري مي كنم
به رغم تأكيد مجلس به دوشغله بودن صالحي اميري

حمايت از توليد داخلي شعار اصلي تكواندو
تكواندو و دوران جديد رياست پولادگر

در فاصله يك هفته مانده به انتخابات رياست كميته 
ملي المپيك س��يدرضا صالحي امي��ري و محمود 
خسروي وفا دو نامزد احراز پست رياست كميته ملي 
المپيك هستند. سيدرضا صالحي اميري دو شغله 

محسوب مي شود، او نمي تواند همزمان هم 
معاون امور و فرهنگي و اجتماعي شهردار 
تهران باشد و هم رئيس كميته ملي المپيك. 
چرا كه هر دو شغل محسوب مي شوند، اين 

را سخنگوي كميس��يون حقوقي مجلس 
مي گويد. حسن نوروزي با اشاره 

به اينكه پيش تر علي آبادي در 
دولت  هاي  هشتم و نهم با اين 
مشكل روبه رو بود، گفت: 
 »صالحي امي��ري ب��راي 
اينكه در س��مت رئيس 
كميت��ه مل��ي المپيك 
حضور داشته باشد بايد 
استفساريه گرفته باشد، 

 او مي گويد كه اي��ن كار را 
كرده اما س��ؤال اينجاست كه 
اين استفساريه را از كجا و از چه 

كسي در مجلس گرفته است، سازمان بازرسي بايد در 
اين خصوص پاسخگو باشد چرا كه مرجع تشخيص 
دوشغله بودن يا نبودن صالحي اميري اين سازمان 
اس��ت.«  در حالي كه با اين ش��رايط بحث حضور 
صالحي اميري يا عدم حضور او در هاله اي از 
ابهام قرار دارد، خسروي وفا رقيب اصلي او در 
انتخابات از كناره گيري به سود صالحي اميري 
حرف مي زند.  خسروي وفا مي گويد: »وقتي 
مطمئن شوم كه در رأي گيري حضور دارد 
به نف��ع او كناره گي��ري مي كنم.

حضور صالحي اميري مي تواند 
به ديپلماسي ورزش كشور 
رونق دوچندان بدهد. من 
با كانديداتوري خود سعي 
كرده ام جانب احتياط را 
حفظ كنم تا مطمئن شوم 
تمام ش��رايط و زمينه ها 
براي حضور صالحي اميري 
در پست رياست كميته ملي 
المپيك فراهم است و مشكلي 

پيش نمي آيد.« 

سيدمحمود پولادگر به عنوان رئيس فدراسيون 
تكواندو بعد از حضور دوباره در اين پس��ت سعي 
در تعامل بيش��تر با خانواده تكواندو دارد، او طي 
چند هفته گذشته بارها با بزرگان و پيشكسوتان 

اين رشته جلسه برگزار كرده و سعي مي كند 
تا با كنار زدن اختلافات گذشته تكواندو را 
به ساحل آرامش برساند.  پولادگر البته 
علاوه بر تلاش براي بازگرداندن آرامش به 

تكواندو نگاه خاصي هم به مباحث 
اقتصادي و لزوم حمايت از 

توليدات داخلي در اين 
رش��ته دارد. به هر حال 
تكواندو به عنوان يكي از 
رشته هايي كه در طول 
س��ال در رقابت  هاي 
مهم بين المللي زيادي 
حضور پيدا مي كند و 

محتاج استفاده از لوازم و 
تجهيزات با كيفيت است، 

 طي تم��ام س��ال هايي كه 
پولادگر رياست تكواندو را بر 

عهده داشت نگاه خاص او به توليدات داخلي باعث 
شده تا تكواندو در اين زمينه تنها متكي به توليدات 
ايراني باشد. پولادگر در شروع دوران تازه رياستش 
بر تكواندو در اين خصوص مي گويد: »تلاش ما اين 
اس��ت كه از توليدكنندگان هوگو،  جوراب 
الكترونيكي، كلاه و سيس��تم  هاي داوري 
ساخت داخل حمايت و در مسابقات نيز 
همانند امسال و س��ال  هاي گذشته از آن 
استفاده كنيم، خدا را ش��اكريم كه امسال 
توانستيم مسابقات ليگ تكواندو 
و قهرمان��ي كش��ور در تم��ام 
رده  هاي سني را با تجهيزات 
ساخت داخل برگزار كنيم 
و مصمم هس��تيم انگيزه 
لازم ميان توليدكنندگان 
داخل��ي ب��راي تولي��د 
محصولات باكيفيت بالا را 
به وجود بياوريم تا با ايجاد 
فضايي رقابتي شاهد توليد 
محصولات باكيفيت و قيمت 

مناسب باشيم.«

فريدون حسن
   منهاي فوتبال


